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De grootste belemmering is op dit moment voldoende tijd. Tijd voor ondersteuning aan de burger. 
Tijd voor preventie activiteiten. Tijd voor opbouwen netwerk in de wijken en dorpen. Tijd voor meer 
samenwerking met de vrijwilligersorganisaties, scholen en organisaties als Wellzo.  
 
Er wordt nu veel tijd, 15-20%, gestoken in indicaties, onderhandelen over zorgprofielen, vergaderen, 
afstemmen, opstellen verantwoordingslijstjes en een slecht werkend gemeentelijk ICT-systeem. We 
moeten ons er ook bewust van zijn dat er binnen Leeuwarden enkele honderden aanbieders actief 
zijn. Bovendien zijn ons werkgebied en de doelgroepen de afgelopen periode uitgebreid. Wij blijven 
echter onze resultaten halen zoals vorig jaar toch weer 1,2 miljoen bezuinigd op WMO en 8 ton op 
Participatie. 
 
De oplossingsrichting voor de noodzakelijke tijdsinvestering en die geld oplevert, ligt voor ons voor 
de hand: 

 Investeer in een goede sociale basis met een grotere rol voor vrijwilligersorganisaties, zoals 
Vrijwilligers Alliantie Leeuwarden, en de kerken. Faciliteer hen door bijvoorbeeld middelen 
voor coördinatie, opleidingen, begeleiding of coaching. Dit versterkt uiteindelijk de eigen 
kracht en netwerk van de burger en vergroot aandacht en kennis voor meer preventieve 
activiteiten; 

 Stop zoveel mogelijk met indiceren bij jeugd en wmo en de administratieve rompslomp 
eromheen; 

 Stimuleer, faciliteer, verbind als gemeente de verschillende partijen en kom tot 
samenwerkingsafspraken. Samen doen wat goed is voor de burger en minder het 
organisatiebelang laten spelen.  

 Leg als professionele organisatie of alliantie alleen verantwoording af over Wat we moeten 
doen en voor welk bedrag en niet over hoe we het moeten doen. Laat dat aan ons over 
(vertrouwen); 

Daarnaast omdat u mij de vorige keer specifiek vroeg naar oplossingen voor jeugd: 

 Breng de jeugdketen een keer goed in beeld. Wie doet wat, waar zitten overlappingen, hoe 
verloopt communicatie, etc. (leantraject).  

 Evalueer aan de hand van de casuïstiek die we hebben aangedragen en de ervaringen in het  
1e halfjaar wat de ervaring met de ondersteuningsprofielen jeugd zijn en of deze ook passen 
binnen de herijkingsvisie; 

 Blijf investeren in de steunstructuren in en om de scholen/IKC’s voor opvang, primair en 
voorgezet onderwijs in combinatie met inzet van Amaryllis,  GGD en jongerenwerkers 
Wellzo; We hebben nu veel kinderen in beeld die we vooral ondersteunen met inzet van 
lichte opvoedingsondersteuning (samen met organisaties als het opvoedsteunpunt, IKC’s, 
rots en water etc.) en die dus niet doorgezet worden naar specialistische ondersteuning.  

 Amaryllis is slechts voor 25% verwijzer en daar heeft de gemeente 100% zicht op en kan erop 
sturen. 75%  valt niet onder de directe aansturing, dus daar zou vanuit de gemeente voor de 
toegang naar de 2e lijnsvoorzieningen extra op ingezet kunnen worden;  

 Samenwerking met PraktijkOndersteunersHuisartsen en huisartsen zelf.  



 

 

 Zet stevig in op transformatie jeugd gericht op vermindering residentiele zorg en meer of 
nieuwe vormen van ambulante zorg. Jeugdhulpaanbieders hebben dit zelf aangedragen en 
ideeën daarover. 

 In maart hebben we als Amaryllis/Wellzo een voorstel gemaakt voor vermindering recidive. 
Graag willen we dit z.s.m. oppakken met de gemeente. 

 
 
 
Wat u als gemeenteraad moet doen is: 

 Blijf achter de integrale werkwijze t.b.v. de burger staan (1 gezin, 1 plan, 1 professional) zoals 
wij dat nu tot volle tevredenheid doen en de ondersteuning blijvend dichtbij in wijk- en dorp 
organiseren; 

 Verlos ons zoveel mogelijk van de financiële schotten tussen de drie onderdelen jeugd, wmo 
en participatie en de daarbij behorende beleidsregels, indicaties etc.  

 Laat de ervaringen, creativiteit en kostenbewustzijn van inclusieve stad gelden voor hele 
sociale domein. Geef innovatie de ruimte ook al mislukt het een keer. Daar leer je van. 

 Geef ruimte voor een integrale samenwerking van partijen die de schouders eronder willen 
zetten. Zowel zorg- als jeugdhulp aanbieders staan daar net als wij positief in.  

 
En als laatste, beseffend dat het een cliché is, maar ik meen het uit de grond van mijn hart: neem uw 
beslissing vanuit het belang van de burger! 


